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KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
H-2900 Komárom, Szabadság tér 1. 
Tel.:+36 34 541-300  
Elektronikus kapcsolattartás, hivatali kapu:  
Név: KOMAROMONK  KRID: 459034169 

Szám: KP/1-158/2019. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. október 30. napján 9 

óra 5 perckor megtartott rendkívüli nyílt ülésén a Városháza Kis tanácstermében. 

Jelen vannak: 

1. dr. Molnár Attila, polgármester 

2. Czita János, alpolgármester 

3. dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 

4. Turi Bálint, alpolgármester 

5. Dombay Gábor, képviselő 

6. dr. Konczer Erik, képviselő 

7. dr. Nemes Andrea, képviselő 

8. Hajnal Dóra, képviselő 

9. Horváth Zsolt, képviselő 

10. Nagy Nikolett, képviselő 

11. Szabó István, képviselő 

12. Takács József, képviselő 

13. Vajda Bence, képviselő 

 

Meghívottként jelen van:  

- Nagyné Varga Judit, aljegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testületi ülés valamennyi 

résztvevőjét. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert a Képviselő-testület 12 tagja 

közül 12 fő jelen van. Ezt követően a polgármester megnyitja a Képviselő-testület rendkívüli 

nyílt ülését. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak az KP/1-153/2019. iktatószámú 

meghívóban szereplő napirendek elfogadásáról. 

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 12 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 329/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2019. október 30-i rendkívüli ülése 

napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének a Képviselő-testület 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 11/2015. (VI.18.) önkormányzati 

rendeletének módosítása, valamint a Komáromi Polgármesteri Hivatal Szervezeti és 

Működési Szabályzatának módosítása 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 
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2. Javaslattétel bizottsági tagok és tanácsnokok megválasztására 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

 

3. A „Nonprofit szolgáltatóház és környezetének kialakítása Komáromban” című 

pályázat önerejének igazolásához a Közbeszerzéssel kapcsolatos döntések 

meghozataláról szóló 259/2019. (VI.17.) számú Képviselő-testületi határozat 

kiegészítése 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

ZÁRT ÜLÉS! 

4. A Salkaházi Sára díj odaítélése  

      Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

Napirendek: 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének a Képviselő-testület 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 11/2015. (VI.18.) önkormányzati 

rendeletének módosítása, valamint a Komáromi Polgármesteri Hivatal Szervezeti 

és Működési Szabályzatának módosítása 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                               dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést, ezt követően az alábbi 

tájékoztatást adja: Látható az előterjesztésben is, hogy igyekeztünk kiegészíteni a szabályzatot. 

Egy új ciklus veszi kezdetét, ilyenkor érdemes megvizsgálni, hogy milyen új kihívások 

merülhetnek fel, hiszen az új szervezet-rendszernek tudnia kell reagálni ezekre.  Komárom az 

elmúlt öt esztendőben Európa egyik legdinamikusabban fejlődő városává vált. Számos olyan 

pályázatot sikerült megnyernie a városnak, ami eléggé leterhelte a hivatal dolgozóit is. Nagyon 

sok eredményes pályázat volt, amelyeket fantasztikus lehetőségeknek tart. Komárom-

Esztergom megyében az egy főre jutó elnyert pályázatok száma a források tekintetében 

Komáromban a legmagasabb. Ez a megyére vonatkozik, de szerintem országos viszonylatban 

sem állunk rosszul ezen a téren. Erre igazán büszkék lehetünk, hogy ennyi fejlesztést tudunk 

megvalósítani, de a továbbiakban ehhez a megfelelő háttérrendszert is ki kell alakítani. Ez már 

részben megtörtént, jelenleg pedig az előterjesztésben teszünk erre javaslatot, a szervezeti-és 

működési szabályzat kapcsán. Vannak olyan stratégiai szempontból kiemelt területek, amelyet 

az elkövetkezendő időszakban kiemelten kell majd kezelnünk. Az zöld ügyeknek fókuszba kell 

kerülniük, erre szeretnénk létrehozni a Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottságot. 

A „Zöld városra” vonatkozóan az önkormányzat el is nyert egy pályázatot, aminek 

következtében a Jókai liget és a teljes környékének felújítása fog megvalósulni. A helyi kis- és 

középvállalkozások támogatására is szeretnénk jobban odafigyelni. A természet- és 
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állatvédelem is nagyobb figyelmet fog kapni. A bizottsági struktúra igyekszik ezeket a 

területeket lefedni. A már meglévő bizottsági struktúrából szeretném kiemelni a Pénzügyi, 

Városfejlesztési, Egészségügyi és Szociális Bizottságot, amelyben a szociális terület kap majd 

nagyobb figyelmet, amit így kell majd kezelni a későbbiekben. Természetesen maga a bizottság 

az oktatás és kultúra területén is ugyanezt a célt fogja szolgálni. Az ifjúság és a fiatalok ügyével 

felölelve fogja folytatni a bizottság a tevékenységét, amit szintén szeretnék kiemelni. Látható, 

hogy a struktúra a kormányzatilag kiemelt ügyekhez is igyekszik kapcsolódni, például az 

idegenforgalomban és a sportban. Külön tanácsnoki pozícióban szeretnénk az 

idegenforgalommal és turizmussal foglalkozni, külön bizottság látná el a sporttal kapcsolatos 

feladatokat. Itt el kell mondanunk, hogy 20000 fős városként közel 1500 igazolt sportolónk 

van, amelynek háromnegyede kisgyermek. Ezt az adatot megtekintve láthatjuk, hogy ezügyben 

is jó irányba halad a város. Ha végig nézzük a bizottsági struktúrára vonatkozó javaslatokat, 

szerződéseket, működési szabályzatot, akkor egy olyan keretrendszert ad a működéshez, amit 

eddig is mutatott az elmúlt kilenc esztendőben- hogyha visszatekintünk erre az időszakra. 

Biztosítja azt, hogy egy stabil alapon álló, stabil költségvetésből gazdálkodó önkormányzat 

legyen Komárom, és olyan fejlődést mutasson, ami látható a mindennapokban is. Itt 

megemlíthetjük a nagy állami beruházásokat is, például az új Duna-híd is, a Csillagerőd 

fejlesztése is. Vélhetően ezeknek a fejlesztéseknek a sora hamarosan folytatódni fog, itt 

gondolok a nemzetközi kerékpár útvonalának bővítésére, a kikötő fejlesztésére. Fontos, hogy 

ezeknek a hátterét, keretét a szervezeti-és működési szabályzat is biztosítani tudja. Amellett, 

hogy zajlanak a nagy projektek, a nagy pályázatok kivitelezései, legyen az saját forrásból, vagy 

állami beruházásból, fontosnak tartom a mindennapi komfortérzet megteremtését, amit az adott 

évi költségvetés fog majd minden esetben tartalmazni. Fontos, hogy a játszóterek, a parkok, a 

járdák, az utak rendben legyenek, ez a városfejlesztési kérdéskörökhöz kapcsolódik. Ezt a 

területet is szeretném olyan szinten megerősíteni, hogy külön tanácsnok felügyelné az ezzel 

kapcsolatos kérdésköröket. Azt a szolgálatot szeretnénk folytatni, amit az elmúlt időszakban 

megkezdtünk, amire a komáromi lakosok nagy többsége falhatalmazást adott, hogy 

folytatódhasson. A szervezeti és működési szabályzat is ehhez fog hátteret biztosítani. 

Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 

napirendi ponthoz? Megadja a szót dr. Nemes Andrea képviselőnek. 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Köszöni a szót, majd az alábbiakat veti fel: Az előterjesztés két 

részből áll, az egyik a Képviselő-testület Szervezeti Működési Szabályzatáról szóló rendelet 

módosítás, a második pedig a Komáromi Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítása. A testület az SZMSZ tekintetében az előterjesztés kizárólagosan a 

bizottságok felállítására, illetve a bizottsági struktúra módosítására tartalmaz bármiféle 

előadást. Arra a tetemes mértékű módosításra, amit a mellékletek tartalmaznak, nem történik 

semmiféle utalás. Van ezeknek az előterjesztéseknek felelőse, illetve előkészítője, ő egyetlen 

egy mondattal sem magyarázza meg azt, hogy miért kerül sor az SZMSZ módosítására 

egyébként 40 vagy 50 pontban is. Az ügyrendi javaslatunkat nem is kell a jelenleg hatályos 

SZMSZ szerint megindokolnom, de az indokát képezi az, hogy bármilyen rendeletet 

módosítunk, azt előtte az Ügyrendi Bizottságnak meg kell tárgyalnia. Nem véletlenül, mert 

hogy Ügyrendi Bizottság, akár az előterjeszthetőség, akár a jogszabálynak történő megfelelőség 

szempontjából is véleményezheti azt. Ez a rendelet-tervezet egy összecsapott rendelet-tervezet 
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egyébként, logikátlan, ellentmondással teli. Arról nem is beszélve, hogy amíg a Polgármesteri 

Hivatal SZMSZ-ét megkaptuk egységes szerkezetben, azzal az indoklással, hogy a könnyebb 

átláthatóság érdekében meg tudjuk azt tekinteni, de abban semmi nem változott, csak egy 

táblázat. Azt az SZMSZ-t amiben van 50 darab módosítás, ami a bizottságok felállításáról szól, 

úgy kaptuk meg, hogy nem tartalmazza azt, hogy mi fog változni. Egy képviselőnek nem az a 

feladata, hogy kibogarássza azt az SZMSZ-ben, hogy melyik szó, melyik mondat változott és 

hogyan. Mindezt úgy, hogy az SZMSZ szerint jogszabályszerűn kapjuk meg legalább 24 órával 

az ülést megelőzően. Hétfőn este megkapom az SZMSZ-nek ezt a tervezetét, a tegnapi napon 

még hozzájött egy plusz kiegészítésként, és szerda reggel úgy kell jönnöm, hogy le kellett volna 

ülnöm és összehasonlítanom 100 oldalt, hogy melyik szó változott. Hol akarnak átvágni, hol 

akarnak megtéveszteni? Ez nem az én feladatom, én úgy gondolom. Ezért kérem azt, hogy az 

SZMSZ módosítást az Ügyrendi Bizottság előzetesen tárgyalja meg. Álláspontom szerint ez az 

előterjesztés nem alkalmas arra, hogy most a testület tárgyalja.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni a hozzászólást. Megadja a szót Nagyné Varga Judit 

aljegyzőnek. 

Nagyné Varga Judit, aljegyző: Elmondja, hogy az Mötv. nem teszi lehetővé ennek az 

elnapolását, vagy az alakuló ülésen, vagy pedig az azt követő ülésen kell felülvizsgálni az 

SZMSZ-t. Tehát ezt egy következő ülésre nem lehet már áttenni.  

dr. Nemes Andrea, képviselő: Ha ez így van, akkor ehhez még lenne egy kérdése. 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felhívja a Képviselő Asszony figyelmét arra, hogy 

Képviselő-testületi ülés zajlik, amennyiben szeretne felszólalni, kérjen szót. Megkérdezi, hogy 

van-e további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirendi 

ponthoz? Megadja a szót Turi Bálint alpolgármesternek. 

Turi Bálint, alpolgármester: Azt mondta a Képviselő Asszony, hogy rövid volt a felkészülési 

idő ahhoz, hogy átnézzék az SZMSZ-t. Csak annyit szeretne megkérdezni, hogy a mostani 

jogrendnek megfelelő volt az eljárás vagy nem? 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a Képviselő-testületi ülésen a jelenleg 

hatályos SZMSZ alapján mindenkinek 2 alkalma van felszólalni az adott napirendi ponthoz. A 

Képviselő Asszony abban az esetben tud választ adni a kérdésre, amennyiben szót kap. Megadja 

a szót dr. Konczer Erik képviselőnek.  

dr. Konczer Erik, képviselő: Szerinte nem csak az Ügyrendi Bizottság tagjai szerint, hanem 

a képviselő-testület alapján is felmerült ügyrendi javaslat. 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a hozzászólás nem tartalmazott ügyrendi 

javaslatot. Megadja a szót dr. Konczer Erik képviselőnek. 

dr. Konczer Erik, képviselő: Az alábbi kérdéseket teszi fel: Az előterjesztett Szervezeti és 

Működési Szabályzat módosítás mindenben megfelel-e a felettes jogszabályoknak? Mit ért a 

Polgármester Úr rendkívüli Képviselő-testületi ülés alatt? Miért nem szól az előterjesztés arról, 

hogy amellett, hogy a Polgármester Úr is elmondta a bevezetőben, miként módosul a bizottsági 
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struktúra, milyen többlet jogosultsággal látja el az SZMSZ a Polgármester Urat? Milyen 

jogoktól fosztja meg a képviselőket? Mi indokolja azt, hogy a polgármester bármikor 

javasolhatja az ülés napirendjeinek a megváltoztatását, a tárgyalási sorrendjének a 

megváltoztatását egyszerű szótöbbséggel szavaztatva? Mi indokolja, hogy a korábbi 

előterjesztéssel ellentétben, amennyiben bármilyen indítvány van, kikerül az a szabályzatból 

szükség esetén az előterjesztő felszólalása után, határoz a testület arról, hogy az indítványt 

napirendre tűzi vagy sem? Mi indokolja azt, hogy mostantól kezdve a polgármester terjeszti 

elő, hogy az adott napirendhez a módosító javaslatok benyújtásáról fordított sorrendben 

szavazunk, hanem a polgármester döntheti el, hogy a módosító javaslatokról milyen sorrendben 

szavaztat. Mi indokolja azt, hogy rendelet-tervezetet sem terjeszthet elő mostantól képviselő? 

Mi indokolja azt, hogy rendkívüli esemény esetén, ami eddig kötelező volt, hogy összehívja a 

testületi ülést, most már csak az szerepel a javaslatban, hogy összehívhatja? És az utolsó kérdés, 

hogy miért szükséges a mellékletben lévő két lépés? 30 millió forint összegig megemelni a 

korábban 15 millió forintos átcsoportosítási összeget? Mi indokolja azt, hogy az 1/8-as pontban 

az ingatlan bérbeadása esetén az és helyett egy vagy szó szerepel?  

dr. Molnár Attila, polgármester: Megadja a szót Czita János alpolgármesternek. 

Czita János, alpolgármester: Köszöni a szót és elmondja az alábbiakat: Mivel 

újraválasztásom óta ez az első Képviselő-testületi ülés az alakuló ülés után, ezért engedjék meg 

a Tisztelt Képviselő-testületi tagok, hogy elsősorban köszönetet mondjak Komáromnak. 

Köszönöm a választóimnak a támogatást és a bizalmat, amit az elmúlt választási időszakban 

tanúsítottak. Azt gondolom, hogy egy ilyen demokratikus választás idején, annak a 

lebonyolítása során közvetlenebb és erőteljesebb kapcsolatba kerülünk a lakosokkal, ami egy 

nagyon jó dolog, hiszen erről szól az, hogy 4-5 évente megmérettetnek a képviselők a lakosság 

előtt. Ezekből a találkozásokból nagyon sok tanulságos dolgot tudtunk leszűrni, aminek minden 

esetben építő jelleggel kell érintenie a mi munkánkat, illetve a közös Képviselő-testületi 

munkát. A lakosság többségi akaratát figyelembe véve, minden komáromi lakost előtérbe 

helyezve tegyük a dolgunkat. Nyilvánvaló az is, hogy ha egy új ciklus elején vagyunk, akkor 

felül kell vizsgálni a Szervezeti és Működési Szabályzatot, felül kell vizsgálni azt a működési 

struktúrát, amelyben dolgozott idáig az önkormányzat. Ez nem csak azért fontos, mert személyi 

változások is lehetnek, adott esetben a testület tagjai között, hanem azért is, mert 5 év nagyon 

sok idő ahhoz, hogy a gyorsan pörgő világunkban a megváltozott körülményekre a város is 

gyorsan tudjon reagálni. Tehát mindenképpen indokolt és fontos az, hogy az idő szavának 

megfelelően a jelen kialakult gyakorlat szerint módosítsuk a működésünket, szabályzatainkat, 

hogy ezzel is a fejlődést és az új kihívásoknak megfelelően tudjuk Komárom városát vezetni a 

lakosság megelégedettségére. Személy szerint a bizottsági struktúra átalakulását nagyon 

fontosnak és jelen előterjesztésben pedig előnyösnek tartom. Az elmúlt városvezetési ciklusban 

3 bizottságban gondolkodott a városvezetés, ami a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottságot 

jelenti, illetve a Humán Ügyek Bizottságát és amit a jogszabály is előír az Összeférhetetlenségi 

Bizottságot jelenti. Most azonban 5 bizottságban szeretnénk gondolkodni. Két új bizottság azért 

válik szerintem szükségessé, mert Komárom városnak a fejlődése és a városban kialakult 

társadalmi berendezkedés megkívánja azt, hogy például a sport tekintetében egy önálló 

bizottság foglalkozzon ezzel a széles körű munkával, amely az ifjúság nevelésétől tekintve a 
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szabadidő sporttevékenységig terjed. Sport tekintetében többször is hangoztattuk, hogy a 

látványsportok, a labdarúgás vagy a kézilabda mellett nyitnunk kell új sportágak irányába is, a 

kerékpározásra gondolok például, vagy jönnek azok a szabadidős sporttevékenységek a túrázás, 

a víziturizmus, ami egy új kihívást jelent és szerintem a Sport Bizottságnak ezeknek a 

kihívásoknak megfelelően az ifjúság nevelése érdekében önálló, nagyon felelősségteljes 

feladata lesz. Új bizottságként tekintünk arra, aminek a javaslattételében személy szerint én is 

részt vettem, ez pedig a környezetvédelem és ipari fejlődés bizottsága, hiszen az elmúlt 

időszakban, és már nem csak a választási ciklusról beszélek, hanem az elmúlt 2-3 év 

tekintetében Komárom városban jelentős ipari fejlődés történt. Ennek nem csak a pozitív 

hatásait érezhetik a lakosok, hanem vannak kérdőjelei, vannak olyan dolgok, amiket 

ellensúlyozni kell, amikre oda kell figyelni, hogy az egész város élhető maradjon. Ezért a 

környezetvédelem és az ipari parki ügyek és ezen kívül nem csak a multinacionális cégek, 

hanem a Komáromban élő kisvállalkozóknak és azoknak a beintegrálása Komárom város 

gazdasági életébe, egy nagyon fontos szakterület. Amikor nem csak Komárom város területén, 

hanem az Európai Unió területén is jelentős változások vannak, gondoljunk a klímaváltozásra, 

azon belül a gazdasági szerkezeteknek az eltolódására, változására, ez városi szinten is 

megjelenik, különösen itt Komáromban, ahol egy új hidat fogunk átadni nemsokára, ami a 

gazdasági vérkeringés alapja és motorja lesz. Zöldmezős ipari parki fejlesztések történtek a 

városban. Nagy építkezések zajlanak a város területén, melyek után gyárak fognak épülni, a 

gyárakban pedig munkaerőre van szükség, a munkatársaknak a beilleszkedése a városba történő 

letelepedése mind nagy kihívásokat fogalmaz meg. Emellett nekünk óvni kell a környezetünket 

és én azt mondom, hogy az ipari fejlődés az egyensúlyban kell, hogy legyen a környezetvédelmi 

normák megtartásával és azoknak az úgynevezett intenzív növelésével, hogy a város az 

iparosodás ellenére is élhető maradjon és mindenki megelégedettségére munkahelyek, 

jövedelmek és a város költségvetésében pedig az iparűzési adón keresztül olyan pénzek 

kerüljenek, amelynek segítségével a város meg tudja valósítani azokat az igényeket, amelyeket 

Komárom város lakossága velünk szemben támasztott, legyen az utak, járdák, infrastruktúra, 

legyenek azok magasépítésű építményeink, gondolok itt a multifunkcionális csarnokra és még 

sorolhatnám. Ezekhez pénz kell, amit itt közösen tudunk megteremteni, de ezt tegyük úgy, hogy 

a város élhető maradjon. A környezetvédelem itt nálunk azért is fontos mert Duna parti város 

vagyunk és természetvédelmi területen található városunk és a klímastratégián keresztül 

nekünk ezekre az új kihívásokra nagyobb figyelmet kell fordítanunk. Ezen kívül szerepet kapna 

egy tanácsnoki pozíció, amely a jelen változtatásban az új működési struktúránkban egy 

városüzemeltetést elősegítő tanácsnok státusza lenne. Tapasztalatunk szerint, a városlakók a 

napi ügyek tekintetében kritikusak: a köztisztaság, a szemét, a hulladék kérdése, az utak 

tisztasága, a zöldfelületek rendbetétele mind kiemelt fontos feladatok. Az előzőekben 

elmondott Zöld város és klímastratégia megalkotása Komárom városban kiemelten fontos 

szereppel bír. Nem tagadhatjuk le, hogy ebben a tekintetben a Komáromi Városgazda Nonprofit 

Kft. az elmúlt időszakban jól tette dolgát és mint a Felügyelő Bizottság elnöke és dr. Nemes 

Andrea a bizottság tagja tapasztaltuk, hogy azok az instrukciók, amiket szerettünk volna az 

elmúlt időszakban, hogy a Városgazda a lakosok által óhajtott igényeket teljesítse, 

megvalósultak, de ezeknek meg kell valósulniuk a következő időszakban is, hiszen felfokozott 

várakozás van a tekintetben, hogy ez a város élhető, tiszta legyen és például a Virágos 

Magyarország pályázaton továbbra is meg tudjon jelenni városunk, ehhez az arculatunkat meg 
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tudjuk tenni. Fontosnak tartom, hogy a városüzemeltetés tekintetében legyen egy felelős 

emberünk, aki ezzel kiemelten foglalkozik képviselői munkája mellett. A struktúra tekintetében 

egy módosító javaslattal szeretnék élni, amely a Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési 

Bizottság feladatai körében, jelen előterjesztés 11 ponton keresztül taglalja, hogy a bizottságnak 

milyen feladatai lesznek és 12. pontként szeretném, amit már Polgármester Úr is említett, hogy 

az állattartás és állatvédelem is fontos Komárom városában, ezért én javaslom, hogy ez a 

bizottság foglalkozzon azzal a feladattal is, hogy kísérje figyelemmel az állattartással és az 

állatvédelemmel kapcsolatos ügyeket, közreműködjön a helyi állattartási szabályok 

megalkotásában. Jelenleg Komárom városában nincs állattartási szabályzat, magasabb szintű 

jogszabályoknak adunk érvényt, de elképzelhető, hogy ebben az 5 éves ciklusban erre szükség 

lesz. Úgy, ahogy ezt más városokban is már megtették, vagy meg fogják tenni, hogyha 

Komárom városában is oda jutunk, hogy ezt szabályozni kell, akkor én szeretném kérni, hogy 

ebben a rendelet alkotási munkában ez a bizottság vegyen részt, véleményezze, javaslatokat 

tegyen és próbálja a legoptimálisabb állattartási szabályokat megalkotni Komárom város 

tekintetében. Ez nem azt jelenti, hogy most én azt javaslom, hogy alkossuk meg az állattartási 

rendeletet, de lehet, hogy a későbbiekben ezzel muszáj lesz élnünk, ezt mindannyian képviselők 

látni fogjuk, hiszen itt mire kell gondolni, a haszonállattartás szabályai szabályozottak, hiszen 

felsőbb rendű jogszabály határozza meg, hogy belterületen a városban milyen fajú állatot, 

milyen körülmények között lehet tartani, vonatkozik ez a sertésre, szarvasmarhára, baromfira. 

Tehát nem ezzel kell nekünk foglalkozni, hanem ha szükséges lesz, akkor azzal kell 

foglalkoznunk, hogy a kedvtelésből tartott állatokat hol, melyik területen, milyen létszámban, 

milyen körülmények között lehet tartani, beleértve azt, hogy egy társasházban mennyi kutyát, 

vagy mennyi macskát lehet tartani. Jelenleg Komáromban ez nem szabályozott dolog, de ha a 

lakosok ezt igénylik, akkor nekünk is kell majd rendeletet alkotunk e tekintetben, ezért tartanám 

fontosnak ezt. Zárszóként elmondanám, hogy a Polgármester Úr által előterjesztett Szervezeti 

és Működési Szabályzat módosítását, illetve az új bizottságoknak a létrehozását messze 

menőkig támogatom. Dr. Konczer Erik meglepett a felkészültségével, hiszen amit Képviselő 

Asszony mondott, hogy nem állt rendelkezésre elég idő és nem tudták kibogarászni azt, hogy 

miről szól a rendelet-tervezet, dr. Konczer Erik képviselő társam ezt kiválóan megtette. 

Gratulálok és köszönöm a szót.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Megadja a szót Hajnal Dóra képviselőnek.  

Hajnal Dóra, képviselő: Köszöni a szót és elmondja az alábbiakat: Miután Alpolgármester Úr 

gyakorlatilag említette alapvetően azt, hogy szükségessé teszi a következő 5 éves ciklusban a 

bizottságok bővítését én csupán egyetlen észrevétellel szeretnék élni, hogyha már arról 

beszélünk, hogy a sport egy olyan tömegbázist alkot, ahol gyakorlatilag valahol talán kutya 

kötelességünk ezzel külön foglalkozni és hozzátenném, hogy amennyiben ki tudna válni ilyen 

formában a humán ügyekből a sport témaköre, akkor talán egy másik témakört jobban fel 

tudnánk ölelni, ez pedig a kultúra. Szerintem ebben vannak hiányosságaink. Miután 

véleményem szerint Komárom területi struktúrája elaprózódott, gondolok a városrészekre 

szorult művelődési házakra, azért talán kevésbé jól kommunikáló közművelődés jut a városnak. 

Én azt gondolom, hogy ha a Humán Ügyek Bizottsága az oktatás az ifjúság kérdését is 

fontosnak tartják, szerepet kaphat a kultúra is. Én azt gondolom, hogy a sportban olyan 
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tömegbázist mozgatunk, hogy már nem is kérdés az, hogy szakmailag ezzel külön 

foglalkozzunk. Hogyha már a Humán Ügyek Bizottsága feladatait is taglalja 9 ponton keresztül 

a Szervezti és Működési Szabályzat, akkor én szeretnék egy plusz javaslattal élni, amennyiben 

a képviselő társak is úgy gondolják. Miután az oktatással alapvetően foglalkozik és a Bursa 

Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjprogrammal is foglalkozik, akkor gyakorlatilag az ifjúság 

szót méltán tegyük szerintem ebbe a megfogalmazásba is. Javaslatot szeretnék tenni arra, hogy 

működjünk közre az ifjúságot érintő ügyekben és vegyünk részt ifjúsági programok 

lebonyolításában, mert gyakorlatilag bizottsági szinten ezt talán még eddig nem tettük meg. 

Mint fiatal korosztályként, -bár ugye nem a 18-35 év közötti korosztály-, mint ifjúságot 

megfogalmazó korosztályban szerepelek, de azért vannak olyan képviselő társak a testületben, 

akik talán tudják segíteni ezt a vonalat, de azt gondolom, hogy negyvenes képviselőként ennek 

mi is érezzük a hiányát, ezért javasolom, hogy az ifjúsággal komolyabban foglalkozzunk. 

Hogyha még egy észrevétellel élhetek a tanácsnokok tekintetében, akkor a Szervezeti és 

Működési Szabályzat 10. oldalán látható, hogy egy korábbi tanácsnoki titulus szerepel, ez nem 

egyezik azzal, amit a 2. napirendi pontnál megemlít az előterjesztés. Az önként vállalt feladatok 

között, ami az idegenforgalmat és a turizmust érinti itt a feladatellátás módját nemzetközi 

kapcsolatok, nemzeti, városi ünnepségek, rendezvények tanácsnoka látja el a jelenlegi 

formában, akkor valószínűleg itt is módosításra szorulna a rendelet-tervezet, hogy 

idegenforgalmi és testvérvárosi tanácsnok lássa el ezt a szerepet.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a képviselő-testület tagjainak az előterjesztéshez. Megadja a szót Takács József 

képviselőnek. 

Takács József, képviselő: Köszöni a szót és elmondja az alábbiakat: Az első negatív 

gondolatok és akadékoskodások hallatán úgy gondolom, hogy elég nehéz lesz érdemi munkát 

végezni, legalábbis addig még ki nem alakulnak itt az elején a döntési folyamatok. Úgy 

gondolom, hogy nekünk azoknak az embereknek kell elsősorban megfelelni, akik támogatják a 

munkánkat. Segítenünk kell a városnak és a városban élőknek a jobb megélhetését itt 

Komáromban, ezért úgy gondolom, hogy térjünk is rá inkább az érdemi munkára ahelyett, hogy 

különböző akadékoskodásokkal foglalkozzunk. Nem tudom, hogy Képviselő Asszony mire 

alapozta azt, hogy egy az önkormányzattól kikerülő anyag becsapás és átvágás. Nem értem ezt 

a feltételezést. Én tovább is lépnék az érdemi munkához és a Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottság feladataihoz tartozó pontokhoz szeretnék hozzáfűzni én is egy 

pontot. Köszönöm Alpolgármester Úrnak, hogy ilyen részletesen beszélt a bizottságról, én ezt 

igazából már nem részletezném tovább. A nyolcadik ponthoz szeretném azt a kis módosítást 

hozzátenni, hogy figyelemmel kíséri az Ipari Park területén történő fejlesztéseket, különösen az 

Ipari Park és a Mol városrész tekintetében. Ezt azért javasolnám, hogy tegyük hozzá, mert az 

Ipari Park így is említésre kerül az anyagban, viszont a Mol városrész, az úgy gondolom, hogy 

környezetvédelmi szempontból elég fontos, hiszen van ott nekünk ez a hagyatékunk, még a régi 

KKV és a Mol részéről. Olyan környezeti károsítás alakult ki ezen a területen, amire érdemes 

fokozottan figyelnünk, és esetleg az ezt követő fejlesztéseknél is érdemes odafigyelni, hogy ne 

essünk bele abba a hibába, mint amibe az elődeink beleestek. Itt elsősorban környezeti 

károsításra, a talaj szennyezettségére gondolok, ami egy megörökölt dolog. Nem tudom, hogy 
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mi tudunk-e valamit ezzel kezdeni, viszont ha további fejlesztések történnek a városrészen, erre 

talán kicsit jobban oda tudunk majd figyelni. Én ezt a módosítást javasolnám a Testület felé. 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni az észrevételeket, javaslatokat. Megadja a szót dr. 

Konczer Erik képviselőnek. 

dr. Konczer Erik, képviselő: Elmondja az alábbiakat: Egyrészt köszönöm szépen Czita János 

szavait, hogy volt időm átnézni egy nap alatt ezt a jogszabályt. Azért annyit hagy mondjak el, 

hogy arra volt időnk, hogy megnézzük, hogy hogy változott ez a szöveg. Arra nem, hogy 

megnézzük, hogy ez mit jelent teljes jogszabályi kontextusban, amiről Andi beszélt, hogy az 

előterjesztésből mi maradt ki, és szerintem elég fontos része az SZMSZ módosításnak.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni az észrevételeket, javaslatokat. Megadja a szót dr. 

Nemes Andrea képviselőnek. 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja az alábbiakat: Mint többek által megszólított, 

sajnálom, hogy Takács Képviselő Úr a hozzászólásomat, mint volt Ügyrendi Bizottsági tag 

hozzászólását, akadékoskodásnak minősíti. Úgy gondolom, hogy rendelet alkotások során 

dolgoztunk együtt, és nem ez volt a módi, hogy így döntöttünk a rendeletekről. Bejött elénk egy 

rendelet módosítás, volt időm rátekinteni, és volt időm megvitatni a részleteket. Ennek a 

napirendi pontnak a tárgyalása során nem történt meg még mindig, választ nem kaptam a 

kérdéseimre a bizottsági struktúrákról az egyes módosításokat mi indokolja. Sem Aljegyző 

Asszony nem válaszolt, sem más. Az előterjesztésben nem látok arra nézve semmiféle 

indoklást, hogy igen, átnéztem egyébként a rendelet tervezetet, amennyire tőlem tellett ebben a 

24 órában. Össze kellett hasonlítanom, hogy az és, vagy a vagy, vagy a valamint, és az egyes 

szavak azok hogyan változtak ebben a rendelet tervezetben, és nekem ezt jogász szemmel 

kellett néznem. Az, hogy mit fog ez jelenteni mondjuk a jövőre nézve, hogy a korlátozza, 

csorbítja esetleg a jogokat, vagy hogy növeli azokat. Erre ez az idő kevés volt, nem lehetett 

áttekinteni. És elmondom még egyszer, hogy Ügyrendi javaslatként az SZMSZ 22. szakasza 

alapján, és kérem Bizottsági tárgyalásra való utalását egyébként, a napirendi pontnak az 

SZMSZ módosítását, és egyéb kérdéskörben, mindazt, ami a bizottsági struktúrán kívül esik. 

És választ adva Turi Képviselő Úrnak, igen, a 24 óra bent van az SZMSZ-ben, ezt el is 

mondtam, tehát ha tetszett figyelni, jogszabály szerint kerül kiküldésre az előterjesztés is. 

Etikus Ön szerint ez egyébként, és méltányos a képviselővel szemben, hogy felkészüljön egy 

ekkora mértékű módosításra, ami 5 évre rögzíti ennek a Képviselő-testületnek a munkáját? Mert 

szerintem nem az.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni az észrevételeket, javaslatokat. Megadja a Turi 

Bálint alpolgármesternek. 

Turi Bálint, alpolgármester: Köszöni a szót, és elmondja az alábbiakat: Tisztelt Képviselő-

testület! A negatív felütések miatt elfeledkeztem arról, hogy én is pontosan úgy szerettem volna 

kezdeni az első megszólalást, ahogy Czita János Alpolgármester Úr kezdte. Szeretném 

megköszönni a Polgármester Úrnak, hogy jelölt alpolgármesternek, és szeretném megköszönni 

a 10 képviselőnek, hogy bizalmat szavaztak nekem, és megszavaztak alpolgármesternek. 

Igyekezni fogok ebben az 5 évben a bizalmat megtartani, és újra a városban élők javára 
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szolgálatot teljesíteni. A másik, amit szeretnék elmondani, itt az SZMSZ módosítással 

kapcsolatban, én szerintem nagyon jól megvilágította az Alpolgármester Úr és a Polgármester 

Úr, hogy miért van szükség ilyesfajta módosításokra. Én ezt átgondoltnak és nagyon jónak 

tartom. Hajnal Dóra is hozzátette, hogy milyen észszerűség például a Sport Bizottságnak a 

kialakítása. Egy jól átgondolt és jó SZMSZ módosításnak tartom ezt, én ezzel nem is szeretnék 

foglalkozni, én a Képviselő-testületnek ezt elfogadásra javaslom. Még egy gondolatsort röviden 

engedjenek meg, 1988-ban szereztem az első diplomámat, gyakorlatilag a rendszerváltástól 

kezdve élem felnőtt, dolgozó életemet, és hát aktívan végig követtem, sőt, részese is voltam, 

annak sok választásnak, ami a rendszer váltás óta volt. Most a legutóbbi önkormányzati 

választás, Európai Parlamenti választás, egyfajta fokozatos színvonal romlást tapasztaltam, és 

ami most volt, az minden eddigit alulmúlt. Úgy gondolom, hogy nem csak a választások, és a 

kampányok hangneme durvul el, és ez nagyon nem jó üzenet és nem jó jelenség. Egyáltalán a 

közélet az, ami sokkal színvonaltalanabb, mint mondjuk 15-20 évvel ezelőtt volt. Úgy 

gondolom, hogy egy kisvárosban nem a nagy politikának a leképezését kellene megtennünk. 

Meg volt egy kampány, meg volt egy választás, ott a szavazatok alapján összeállt egy 

Képviselő-testület, és onnantól kezdve, hogy az eddigi években, sőt inkább azt mondom, hogy 

évtizedekben gyakorlat volt, onnantól kezdve a pártoskodást és a különböző keresztbe tevést 

azt elfeledve, a városért, az itt élőkért, vállt vállat vetve együtt dolgoztak eddig a képviselők. 

Ez volt eddig a példa, ez volt eddig a szokás a városban. Én úgy gondolom, hogy itt sok minden 

másban ez a kisváros mutathatna igazán példát országos szinten is. Amikor lezajlanak a 

választások, azt emelt fővel mindenki tudomásul veszi, és onnantól kezdve a városért együtt 

dolgozunk, de nem muszáj mindennel egyet érteni, hiszen nem ez a dolgoknak a rendje, hiszen 

azért élünk demokráciában, de hogy különösebb erőszakos és rosszízű, különböző 

kampányfogásokat félretéve egy alkotó, normális 5 év következzen a városra, úgy gondolom, 

hogy a város és az itt élők javát szolgálná. Én erre kérem tisztelettel a képviselőket.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni az észrevételeket, javaslatokat, majd elmondja az 

alábbiakat: Zárszó következik, ha további felszólalás nincs. Tisztelt Képviselő Társak! 

Köszönöm az elhangzott javaslatokat, felmerült módosító javaslatokat a Képviselő Társak 

részéről. Valamennyit befogadom, és támogatom is egyébként. Természetesen, hogy ne érje 

szó a ház elejét, amit Képviselő Asszony elmondott, azt nem tekintem ügyrendi javaslatnak, 

már csak azért sem, mert nincsenek megválasztva a bizottságok. Ez az „aprócska” tény azért ne 

kerülje el a figyelmünket, hogy most fogunk bizottságokat választani. Tehát éppen ezért 

lehetetlen javaslatot tett, amit értelemszerűen nem is fogunk tudni döntés elé vinni, hiszen 

jelenleg még nincsen megválasztott bizottságunk. A következő napirendi pontnak lesz fontos a 

megalkotása. Azt gondolom, és azt szeretném kérni a Képviselő Társaktól, ahogy az alakuló 

ülésen is elmondtam, hogy lezajlott egy választás, a választási kampányban óvhatatlanul 

vannak nem kívánatos jelenségek, amelyek ezzel együtt járnak, de azt gondolom, nekünk itt 5 

évet együtt kell dolgozni. Eléggé furcsa felütésnek tartom, hogy Képviselő Társam bejött, és az 

az első mozzanata, hogy kiteszi a telefonját, és rögzíti a Testületi ülést. Én azt gondolom, hogy 

ez őt minősíti. Egyébként minden Testületi ülésről hangfelvétel készül, ezeknek elérhető az 

összes anyaga. Azt gondolom, hogy ilyen dolgokkal megkezdeni a testületi munkát, és ahelyett, 

hogy mondjuk hitet tettek volna amellett, hogy belátva a választók akaratát, próbálnak a város 

érdekében tenni, és nem beszélnek rébuszokban, mindjárt az első napirendi pontnál, az első 
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előterjesztésnél folytatják azt az acsarkodást, gyűlöletkeltést, amit elkezdtek hónapokkal 

ezelőtt. Ez higgyék el, hogy nem lesz jó út, én sem fogok emellett szó nélkül elmenni. Már csak 

azért sem, mert olyan elsöprő erejű felhatalmazást kaptam, jómagam is, és kapott a Képviselő-

testület nagy többsége is, ami pont azt mondta, hogy ebből elég volt. Ennek kellő 

határozottsággal érvényt is fogok szerezni. Nyugodtan kitehetnek még három kamerát emellé 

is. Természetesen nem zavar, hiszen a Képviselő-testület teljes működése mindig is, ahogyan 

eddig is volt, teljesen átlátható. Minden elérhető, minden nyilvános adat két kattintással elérhető 

az internetes felületünkön, és minden elérhető az önkormányzat kapcsán a felületeken, ami 

jóval túl megy a jogszabályoknak is egyébként. Úgyhogy természetesen ebből a szempontból 

is én azt gondolom, hogy a komáromiak látták, és ezért szavaztak úgy, ahogy szavaztak. Tehát 

én arra kérem Önöket, ha lehet, akkor az elkövetkezendő időszakban próbáljunk meg abban a 

mottóban és abban a szellemiségben tevékenykedni, hogy Komárom legyen az első tényleg 

mindannyiunknak, és Komárom érdekében próbáljuk meg ezeket a döntéseket meghozni. 

Egyébként, amelyeket most itt elmondtak, mindenre választ kapnak, részben az írásos 

előterjesztésben, részben korábbi jogszabályokban. Tegyék meg azt a fáradtságot, mivel 

képviselőnek választották Önöket, akkor ennek a munkájuknak eleget is tesznek, és 

utánanéznek ezeknek a dolgoknak. Amellett sem tudok szó nélkül elmenni, amelyet Képviselő 

Asszony soha nem tudni, milyen minőségében tesz meg, és hivatali kollégákat napokon 

keresztül túráztat, dolgoztat a különböző felvetéseivel, amelyet aztán már részben át sem vettek. 

Elképesztő, hogy mik zajlottak itt az elmúlt időszakokban, de még ezek ellenére is úgy 

gondolom, hogy spongyát rá, túl vagyunk ezen a választáson. Nekünk tényleg amellett az 

irányvonal mellett kell tovább folytatnunk a szolgálatunkat és a munkánkat, amelyet a 

komáromiak kiszabtak nekünk. Tényleg elsöprő többséggel a város képviseletének és a város 

érdekében. Arra kérem, minden ilyen Képviselő Társamat, hogy ennek a szellemiségnek a 

mentén folytassuk a munkánkat és végezzük a tevékenységünket. Kicsit előre megyek a 

következő napirendi pont kapcsán is, és azt is szeretném elmondani, főleg Önöknek, mert látom, 

hogy két Képviselő Társam azt gondolja, hogy nem ebbe az irányba kellene tolni a szekeret és 

az elkövetkezendő 5 évben elsősorban az acsarkodás és a gyűlöletkeltés lesz majd itt a fő 

szempont, amit majd ők itt a Képviselő-testületben szeretnének megjeleníteni. Ez rossz irány, 

ezt tessék nekem elhinni. Éppen ezért szeretnék most hitet és ígéretet tenni a Képviselő-testület 

teljessége előtt, nyilvánosan, hogy abban az apró pillanatban, mert nem fogok javaslatot tenni, 

arra a következő napirendi pontnál, hogy Önök a Bizottsági tagok legyenek, és ott is folytassák 

ezt az acsarkodást, aminek ma is a szemtanúi lehetünk, de abban a pillanatban, hogy minimális 

szikráját látom annak, hogy Önök Komárom érdekében szeretnének tevékenykedni és a város 

érdekét szeretnék képviselni, és azt a gyűlöletkeltést, amelyet hetek, hónapok óta folytatnak, 

azt magunk mögött tudjuk, és egy új lapot kezdjünk. A választások után tényleg mindannyian 

a város érdekeit fogjuk szem előtt tartani, én leszek az első, aki azonnal arra fogok javaslatot 

tenni, hogy Önök teljes mellszélességgel itt megfelelő pozícióban tudják ezt megtenni, de 

mindaddig, amíg ennek az ellenkezőjét látom folyamatosan, kellő határozottsággal, a 

komáromiaktól kapott felhatalmazásommal, erre nem fogok tudni javaslatot tenni. Azt 

követően fogom tudni ezt megtenni, amint az első minimális kis jelét látom ennek. 

Természetesen én mindvégig nyitott vagyok az együttműködésre, a kompromisszumra, már 

csak azért is, mert több, mint 9 éve ülök ebben a székben, és azt kell mondjam, hogy ebben a 9 

évből, leszámítva a választások utáni első néhány, hetet, mert akkor adódtak korábbi 
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sérülésekből olyan problémák, amit még egy picit rányomták a bélyeget a megalakulást követő 

néhány hét, néhány hónap munkájára. Azt gondolom, hogy utána egy érdemi, normális 

hangulatú szolgálat és munka tudta kezdetét venni. Nyolc év a teljes együttműködésről szólt, 

és ebben Képviselő Asszony is partner volt, mindvégig az elmúlt ciklusban, egészen a néhány 

hónappal ezelőtti időszakig. Én azt kérem, hogy azt az énjét vegye elő, és próbáljon abban 

közreműködni, és segíteni nekünk, hogy Komárom továbbra is az az irigyelt település lehessen, 

az a legdinamikusabban fejlődő kisvárosa legyen Európának, amelyet mi, együtt 

megteremtettünk, és amelyre a komáromiak felhatalmazást adtak, hogy ezt a munkát és 

szolgálatot folytassuk így a továbbiakban is. Képviselő Társaim, kettő döntésre lesz szükség az 

első napirendi pontnál, az első rendelet tervezetről fogunk dönteni. Azok a módosítások, 

amelyek elhangzottak, azokat magam is természetesen támogatom. Az 51/A.§ 8. pontja a 

Takács Képviselő Úr által elmondottakkal így hangzik: „Figyelemmel kíséri az ipari 

területekkel kapcsolatos fejlesztéseket, önkormányzati feladatok teljesítését, különösen az Ipari 

Park és a MOL városrész tekintetében”. Az 51/A.§ kiegészül egy 12. ponttal, Czita János 

Alpolgármester Úr által elmondottakkal az következők szerint: a bizottság „Figyelemmel kíséri, 

az állattartással és az állatvédelemmel kapcsolatos ügyeket, és közreműködik az állattartási 

szabályok megalkotásában.” Az 51.§ 10. pontja Hajnal Dóra Képviselő Asszony által 

elmondott módosításokkal kiegészül a következők szerint: „Javaslatot tesz az ifjúságot érintő 

ügyekben és közreműködik az ifjúsági programok lebonyolításában”. Az SZMSZ 2. melléklet 

IV. pontja, amit már jelzett nekem a Képviselő Asszony, értelemszerűen kijavításra kerül, mely 

szerint Komárom Város Önkormányzatának nemzetközi kapcsolatok, nemzeti ünnepségek, 

rendezvények tanácsnoka helyett Komárom Város Önkormányzatának idegenforgalmi és 

testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnoka szerepel. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 

hogy szavazzanak az 1-153/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet 

elfogadásáról. 

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotja 

meg: 

 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

16/2019. (X.30.) önkormányzati rendelete 

a Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének a Képviselő-testület Szervezeti 

és Működési Szabályzatáról szóló  

11/2015. (VI.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

       /A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-153/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
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A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 330/2019. (X.30.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Polgármesteri  

Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát a KP/1-154/2019. számú előterjesztés 

2. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

Határidő:  2020. január 1. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

   dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

2. Javaslattétel bizottsági tagok és tanácsnokok megválasztására 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy öt bizottság került megválasztásra: a 

Pénzügyi, Városfejlesztési, Egészségügyi és Szociális Bizottság, a Humán Ügyek Bizottsága, 

az Ügyrendi Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottság, a Környezetvédelmi 

és Vállalkozásfejlesztési Bizottság, valamint a Sport Bizottság. A Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság tagjainak száma 7 fő, melyből 4 fő képviselő és 3 fő nem a képviselő-testület tagja. 

Az Ügyrendi Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottság 3 tagja képviselő. A 

Humán Ügyek Bizottsága tagjainak száma 5 fő, melyből 3 fő a képviselő és 2 fő nem a 

képviselő-testület tagja. A Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság tagjainak 

száma 7 fő, melyből 4 fő a képviselő és 3 fő nem a képviselő-testület tagja. A Sport Bizottság 

tagjainak száma 5 fő, melyből 3 fő a képviselő és 2 fő nem a képviselő-testület tagja. A 

Pénzügyi, Városfejlesztési, Egészségügyi és Szociális Bizottság elnökének Vajda Bence 

képviselőt javasolja, a bizottság tagjainak Horváth Zsolt képviselőt, Nagy Nikolett képviselőt, 

és Takács József képviselőt. Nem képviselő szakértő bizottsági tagnak javasolja Baladincz 

Jenőt, dr. Gordán Ildikót és Wágner Vilmost. Az Ügyrendi, Összeférhetetlenségi és 

Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottság elnökének Dombay Gábor képviselőt javasolja, a 

bizottság tagjainak Hajnal Dóra képviselőt, és Szabó István képviselőt. A Humán Ügyek 

Bizottságának elnökének Hajnal Dóra képviselőt javasolja, a bizottság tagjainak Nagy Nikolett 

képviselőt, és Vajda Bence képviselőt. Nem képviselő szakértő bizottsági tagnak javasolja 

Márkos Attilát és Szabó Ferencet. A Sport Bizottság elnökének Horváth Zsolt képviselőt 

javasolja, a bizottság tagjainak Dombay Gábor képviselőt, és Hajnal Dóra képviselőt. Nem 

képviselő szakértő bizottsági tagnak javasolja Berecz Dezsőt és Horváth Gyulát. A 

Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság elnökének Takács József képviselőt 

javasolja, a bizottság tagjainak Nagy Nikolett képviselőt, Szabó István képviselőt, és Vajda 

Bence képviselőt. Nem képviselő szakértő bizottsági tagnak javasolja Géringer Lászlót, ifj. 

Juhász Mártont és Wolz Ilonát. Igenforgalmi és testvérvárosi kapcsolatokért felelős 

tanácsnoknak javasolja Nagy Nikolett képviselőt, városüzemeltetési ügyek tanácsnokának 

pedig Szabó István képviselőt javasolja. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Pénzügyi, Városfejlesztési, 
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Egészségügyi és Szociális Bizottság elnökének és tagjainak megválasztásáról szóló határozati 

javaslat elfogadásáról.  

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 331/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Pénzügyi, Városfejlesztési, 

Egészségügyi és Szociális Bizottság elnökének és tagjainak az alábbi személyeket 

választja: 

Elnök:  Vajda Bence 

Tagok:  Horváth Zsolt 

   Nagy Nikolett 

  Takács József 

 

Nem képviselő tagok:  Baladincz Jenő, 

dr. Gordán Ildikó 

  Wágner Vilmos   

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Ügyrendi, Összeférhetetlenségi és 

Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottság elnökének és tagjainak megválasztásáról szóló határozati 

javaslat elfogadásáról.  

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 332/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Ügyrendi 

Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottság elnökének és tagjainak 

az alábbi személyeket választja: 

Elnök:   Dombay Gábor 

Tagok:  Hajnal Dóra 

   Szabó István 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Humán Ügyek Bizottsága elnökének és 

tagjainak megválasztásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  
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A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 333/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Humán Ügyek Bizottsága 

elnökének és tagjainak az alábbi személyeket választja: 

Elnök:  Hajnal Dóra 

Tagok:  Nagy Nikolett  

Vajda Bence   

 

Nem képviselő tagok:  Márkos Attila 

Szabó Ferenc  

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési 

Bizottság elnökének és tagjainak megválasztásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

A döntéshozatalban 12 képviselő és a polgármester vesz részt. Komárom Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 334/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottság elnökének és tagjainak az alábbi személyeket 

választja: 

Elnök:  Takács József 

Tagok:  Nagy Nikolett 

Szabó István   

Vajda Bence 

 

Nem képviselő tagok:  Géringer László,  

ifj. Juhász Márton, 

Wolz Ilona 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Sport Bizottság elnökének és tagjainak 

megválasztásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  
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A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 335/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sport Bizottság elnökének 

és tagjainak az alábbi személyeket választja: 

Elnök:  Horváth Zsolt 

Tagok:  Dombay Gábor 

Hajnal Dóra   

Nem képviselő tagok:  Berecz Dezső 

Horváth Gyula 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Idegenforgalmi és Testvérvárosi 

kapcsolatokért felelős Tanácsnok megválasztásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 336/2019. (X.30.) határozata: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Idegenforgalmi és 

Testvérvárosi kapcsolatokért felelős Tanácsnoknak választja Nagy Nikolett 

képviselőt. 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 

1-155/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő Városüzemeltetési ügyek Tanácsnokának 

megválasztásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 337/2019. (X.30.) határozata: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Városüzemeltetési ügyek 

Tanácsnokának választja Szabó István képviselőt. 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

3. A „Nonprofit szolgáltatóház és környezetének kialakítása Komáromban” című 

pályázat önerejének igazolásához a Közbeszerzéssel kapcsolatos döntések 

meghozataláról szóló 259/2019. (VI.17.) számú Képviselő-testületi határozat 

kiegészítése 

Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                               dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a módosítás oka 

az, hogy a Magyar Államkincstár Komárom-Esztergom Megyei Igazgatósága nem találta 

elfogadhatónak a pályázat időközi kifizetési igénylése során benyújtott 259/2019. (VI.17.) 

számú testületi határozatot, mivel az nem tartalmazza az összes kötelező formai elemet. Fontos, 

hogy ezt a pályázati forrást megkapja az önkormányzat. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 

észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megadja 

a szót dr. Nemes Andrea képviselőnek. 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja az alábbiakat: Egy olyan észrevételem lenne, hogy a 

jelzés szerint, ami érkezett, hogy hiányos a határozat, az ahhoz található melléklet megjelölése 

az önkormányzati forrásokkal kapcsolatban, tehát saját forrás, hitel, egyéb, a határozati javaslat 

sem nem tartalmaz forrást, csak egy hivatkozást egy korábbi határozatra. A korábbi határozat 

is egyébként csak azt tartalmazza, hogy a 2020. évi költségvetés terhére történik a kifizetés, 

tehát ne kerüljünk abba a hibába, hogy újra visszadobják ezt a határozatot. Tehát egyértelmű 

iránymutatás volt, hogy a forrást meg kell jelölni.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni a hozzászólást, és elmondja az alábbiakat: Ezt a 

napirendi pontot akkor tárgyaltuk, amikor a Képviselő Asszony nem tudott részt venni az 

ülésen, nem tisztelte meg a Képviselő-testület akkori ülését, amikor erről döntöttünk, de jobb 

később, mint soha, úgyhogy köszönjük az észrevételt. Megadja a szót dr. Konczer Erik 

képviselőnek. 

dr. Konczer Erik, képviselő: Köszöni a szót, és elmondja az alábbiakat: Ahogy látja, a 

Képviselő Asszony is afelé nyúlt el, eddig is ez jellemezte a munkáját, hogy a Testület tudjon 

működni és ez a város javára szolgáljon. Javaslatot teszek, teszem ezt mind azért, amit Czita 

János alpolgármester is elmondott az SZMSZ módosításnál, hogy felkérjem azt, a Polgármester 

Úrtól, Alpolgármester Úrtól, a Hivataltól, hogy vizsgálja meg, hogy van-e bármilyen olyan 

lehetőség, hogy ennél az épületnél, a kialakításánál a környezetvédelmi szempontok nagyobb 

hangsúlyt kapnak? Gondolok itt inkább arra, hogy a megújuló energiaforrásokat megfelelően 

lehessen használni. Amennyiben bármilyen olyan lehetőség van, hogy például napenergiát 
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használjunk, azt szeretnénk, hogy minden olyan épület, amit Komárom épít, épített, a megújuló 

energiaforrás az szerepet kapjon.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni a hozzászólást, és elmondja az alábbiakat: Teljes 

mértékben támogatom, és ha jól tudom, már ennél a beruházásnál is van olyan rész, ami a 

megújuló energiaforrásra támaszkodik. A gimnázium energetikai korszerűsítésél teljesen biztos 

vagyok benne. Pont a „Zöld Város” című projektünknél is az egyik lényege az, hogy részben a 

megújulókat, részben pedig a zöld energiára tudjunk támaszkodni, ezért lesz örvendetes, ami 

az Ipari Parkban zajlik, hiszen pont ezt fogja alátámasztani, és a Geo projektünk is erről szól.  

Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület 

tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület 

tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-156/2019. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati 

javaslat elfogadásáról. 

A döntéshozatalban 12 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 12 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 338/2019. (X.30.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbiakkal egészíti ki a 

TOP-2.1.1-15-KO1-2016-00002 kódszámú, „Nonprofit szolgáltatóház és 

környezetének kialakítása Komáromban” című pályázattal kapcsolatban 

korábban hozott, 259/2019. (VI.17.) számú Képviselő-testületi határozatát: 

 

- A projekt címe, a támogatási kérelemben megjelölttel összhangban: 

„Nonprofit szolgáltatóház és környezetének kialakítása Komáromban” 

- A projekt megvalósítási helyszínének pontos címe: 

2900 Komárom, Bajcsy-Zsilinszky utca 29. és Gyár utca 12. 

- A projekt megvalósítási helyszínének helyrajzi számai: 

2900 Komárom Hrsz: 1565/5; 1565/7; 1565/8 

- A felhívás száma: 

TOP-2.1.1-15 

- A projekt összes költsége a támogatási kérelemmel (költségvetési táblával) 

megegyezően: 

570.000.000,- Ft 

- A projektnek a támogatás szempontjából elszámolható költsége a támogatási 

kérelemmel, illetve a támogatói döntéssel megegyezően: 

570.000.000,- Ft 

- A projekt teljes költségére vonatkozó önkormányzati önerő számszerű összegét és 

forrásai (saját forrás, hitel, egyéb) a támogatási kérelemmel, illetve a támogatói 

döntéssel megegyezően: 

115.870.716,- Ft (259/2019. (VI.17.) számú határozat alapján) 

  48.205.406,- Ft (259/2019. (VI.17.) számú határozat alapján) 

- A támogatási kérelem benyújtásakor az igényelt támogatás összege a támogatási 

kérelemben foglaltakkal megegyezően: 

570.000.000,- Ft 

- Az önkormányzat kötelezettségvállalása arra vonatkozóan, hogy a támogatás elnyerése 

esetén az önkormányzati önerő összegét a költségvetésében elkülöníti: 
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259/2019. (VI.17.) számú Képviselő-testületi határozat alapján, valamint annak 

kiegészítéseként Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete vállalja, hogy a TOP-

2.1.1-15-KO1-2016-00002 kódszámú, „Nonprofit szolgáltatóház és környezetének 

kialakítása Komáromban” című pályázatban az alábbi önerő összegeket biztosítja a 

közbeszerzési eljárás hiányzó fedezeteként a nyertes ajánlattevők ajánlati árai 

tekintetében:  

 

1. rész esetében: bruttó 115.870.716,- Ft a 2020. évi költségvetés terhére  

2. rész esetében: bruttó 48.205.406,- Ft a 2020. évi költségvetés terhére 

 

 

Határidő:   azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

A Képviselő-testület rendkívüli nyílt ülése 9 óra 55 perckor véget ér. A Képviselő-testület zárt 

ülés keretében folytatja munkáját.  

 

k. m f. 

 

 

 dr. Baksa-Ströcker Renáta dr. Molnár Attila 

 jegyző polgármester 

 

 

 

 

 

 

 


